
 
Geachte lezer, 
 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door raadslid J. van Hoorn van GroenLinks 

gestelde vragen ex art. 36 RvO over de verhoging collegegeld voor Oekraïense studenten. De 
brief van de vragensteller treft u als bijlage aan.  

 

1. Is het college het met GroenLinks eens dat een situatie als deze waarin Oekraïense 
studenten uit onze gemeente slachtoffer dreigen te worden van dit vrij late besluit1 van 

de hogeronderwijsinstellingen onwenselijk is? 
 
Wij zijn van mening dat alle inwoners van de gemeente Groningen gelijke kansen verdienen. 

Dat geldt ook voor studenten uit conflictgebieden die (tijdelijk) in Groningen resideren. Dat 

individuele studenten door dit besluit in de problemen komen betreuren wij dan ook.  

 
Tegelijkertijd is het omgaan met de instroom belegd bij de individuele kennisinstelling(en). 

De instelling behoudt de bevoegdheid om eigenstandig een groep of groepen studenten aan te 

wijzen die al dan niet in aanmerking komen voor een lager instellingscollegegeldtarief. 
Hogescholen en universiteiten ontvangen geen bekostiging van de overheid voor studenten 

buiten de EU/EER, zoals uit de Oekraïne. De extra korting financieren zij uit eigen middelen. 

De hogeronderwijsinstellingen in Groningen hebben aangegeven dat de uitzonderingspositie 
van de Oekraïense studenten een te grote kostenpost is voor de begroting.  

  
2. Is het college bereid het gesprek aan te gaan met de hogeronderwijsinstellingen die 

dit hogere tarief gaan handhaven om zich zo in te spannen voor deze kleine groep 

nieuwe studenten (die gezien hun situatie wellicht minder op de hoogte zijn van de 

mogelijkheden die zij hebben om alsnog voor een uitzonderingspositie in aanmerking 

te komen)? 
 

 
1
 https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/oekraiense-student-betaalt-straks-10-duizend-euro-

collegegeld~b4938000/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F 
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Volgvel 1 

 

Wij zullen in reguliere overleggen met de hoger onderwijsinstellingen de situatie van 

Oekraïense studenten bespreken. In overleggen die tot nu toe hebben plaatsgevonden hebben 

kennisinstellingen laten weten dat ze in afstemming met andere instellingen in het land tot dit 
besluit zijn gekomen.  

 

Zo volgt de Hanzehogeschool het bindingsbesluit van de Vereniging Hogescholen (VH). Dat 
betekent dat de Hanzehogeschool het instellingscollegegeld verlaagt naar het niveau van het 

wettelijke collegegeld (€ 2314,-) voor de studenten met de Oekraïense nationaliteit, die in het 

studiejaar 2022-2023 ingeschreven stonden (62 studenten) en in dat jaar ook al collegegeld 
hebben betaald bij de Hanzehogeschool Groningen. Voor nieuwe Oekraïense studenten (bij 

moment van schrijven 37 studenten) wordt weer het reguliere instellingscollegegeld (€ 8276,-) 

gevraagd. De Hanzehogeschool geeft hierbij als reden dat de eerste golf van studenten weinig 

andere opties had. Deze studenten werden geconfronteerd met een acute situatie van 
overmacht. Dat effect is nu minder acuut. Dat plaatst de Oekraïners in een vergelijkbare 

situatie met studenten uit andere landen met langlopende conflicten zoals Syrië. Ergo, de 

Oekraïense studenten worden op gelijke manier behandeld als studenten in vergelijkbare 
situaties. Ook de Rijksuniversiteit van Groningen heeft aangeven dat zij het reguliere 

instellingscollegegeld in rekening brengen, omdat er vanuit het Ministerie van OCW geen 

compensatie wordt gegeven voor de korting. Dat betekent dat de instelling de korting zou 
moeten betalen vanuit eigen middelen. Ook voor de RuG geldt dat studenten die het afgelopen 

jaar al zijn begonnen het wettelijke collegegeld betalen.  

Wij zullen de instellingen verzoeken om de informatievoorziening voor deze groep studenten 

te optimaliseren, door ze bijvoorbeeld ook te wijzen op alternatieve fondsen. Vluchtelingen 
die in Nederland willen studeren kunnen bijvoorbeeld een beroep doen op het UAF 

(www.uaf.nl). 

 
We vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

locoburgemeester,   secretaris, 

Mirjam Wijnja    Christien Bronda 

 
 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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